

Title (en)

METHOD FOR THERMAL TREATMENT OF HIGH-SPEED STEEL.

Title (de)

VERFAHREN ZUR WÄRMEBEHANDLUNG VON SCHNELLSTAHL.

Title (fr)

PROCEDE DE TRAITEMENT THERMIQUE D'ACIER RAPIDE.

Publication

EP 0411161 A1 19910206 (DE)

Application

EP 90904470 A 19900215

Priority

SU 4647623 A 19890217

Abstract (en)

The method provides for a "thermocycling" by multiple heating and cooling carried out within the temperature interval between the martensite transformation starting point and the melting point, that is between 160 DEG and 1305 DEG C, the steel being precooled up to 1000-1100 DEG C during the cooling cycles; hardening by means of cooling down from a temperature exceeding the polymorphic transformation temperature to which the steel is heated during the last cycle of the thermocycling; and tempering.

Abstract (fr)

L'invention concerne le "thermocyclage" par chauffage et refroidissement multiple, mis en oeuvre dans l'intervalle de température situé entre le point de transformation martensitique et le point de fusion, c'est-à-dire entre 160° et 1305°C, l'acier étant prérefroidi jusqu'à 1000 à 1100°C, pendant les cycles de refroidissement; le durcissement par refroidissement à partir d'une température dépassant la température de transformation polymorphe à laquelle l'acier est chauffé pendant le dernier cycle du thermocyclage, et le revenu.

IPC 1-7

C21D 9/22

IPC 8 full level

C21D 6/00 (2006.01); **C21D 1/46** (2006.01); **C21D 1/78** (2006.01); **C21D 9/22** (2006.01)

CPC (source: EP)

C21D 1/46 (2013.01); **C21D 1/785** (2013.01); **C21D 9/22** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9009459A1

Cited by

RU2471878C1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9009459 A1 19900823; EP 0411161 A1 19910206; JP H03505103 A 19911107

DOCDB simple family (application)

SU 9000044 W 19900215; EP 90904470 A 19900215; JP 50458990 A 19900215